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Zápis z 5. zasedání Akademického senátu 
č. j.  UKFaF/163356/2024 

konaného dne 17. 4. 2024 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: doc. Boušová Iva (od 15:28), Cápayová Mária, Čech Petr, Čech Stanislav, doc. 
Červený Lukáš, dr. Doseděl Martin, dr. Hradiská Breiterová Kateřina, Mgr. Hrdinová Iva (od 
14:34), Janovcová Hana, dr. Jirkovský Eduard, dr. Kastner Petr, Klusák Ondřej, Kučerová Eliška, 
dr. Kudláčková Zděnka (do 15:54), dr. Macháček Miloslav, doc. Malý Josef (od 14:15), Ptačin 
Tomáš, Mgr. Reguli Adam, Mgr. Sedláček Patrik, doc. Sklenářová Hana, dr. Vokřál Ivan, doc. 
Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš (do 15:06), doc. Kučera Radim, prof. 
Nachtigal Petr, prof. Nováková Lucie, prof. Štaud František, prof. Zimčík Petr, Ing. Vlčková 
Lenka (od 15:15) 
 
Hosté: Dezham Amir, Mgr. Mašková Eliška (připojena online), Mgr. Matějka Lukáš (od 14:05) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: dr. Bárta Pavel, doc. Krátký Martin 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních programech II na 

FaF UK pro akademický rok 2024/2025 

6. Návrh rozdělení institucionálních prostředků přidělených FaF UK na program 

Cooperatio PharmSci pro rok 2024 

7. Různé 

 
 

 



1. Zahájení 

Místopředsedkyně Akademického senátu FaF UK doc. Vraníková ve 14:04 zahájila 5. zasedání 

senátu. Na úvod přivítala senátory, vedení fakulty a hosty zasedání.  

 

Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni senátoři 

Petr Čech a Stanislav Čech, zápis provedla Ivana Dvořáková. 

 

 

2. Schválení programu 

S navrženým programem 5. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Ze strany senátorů 

nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, a proto 

místopředsedkyně AS FaF UK doc. Vraníková vyzvala senátory k hlasování o jeho schválení.  

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil program 5. zasedání. 

 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Informace z jednání rozšířeného kolegia rektorky (11. – 12. března 2024).  

o Představen Rozpis příspěvků a dotací na UK pro rok 2024.  

▪ Meziroční pokles prostředků v rozpočtu FaF UK cca 10,5 mil. Kč. Využití 

mechanismu koheze na UK zastaví tento pokles na hranici 4 %, tj. cca 

9,5 mil. Kč.  

▪ Snaha o snížení nákladů s co nejmenším dopadem na provoz fakulty 

a zároveň motivace ke zvýšení počtu studentů.  

o Výhled na následující rok závisí zejména na celkovém objemu finančních 

prostředků směřovaných do sektoru veřejného vysokého školství ze strany 

Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. 

o Proběhla rozsáhlá diskuze ohledně povinného navýšení příjmu studentů 

doktorských studijních programů na základě připravované změny zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách. 

o Informace k financování projektů zařazených do Národního plánu obnovy, 

komponenty 3.2 – části 3.2.4., tj. Mephared 2 a Biocentrum Albertov. Vedení 

UK opětovně potvrdilo, že varianta III představeného Ideového záměru je 

nejpesimističtějším a zároveň nepodkročitelným scénářem financování, jak již 

bylo řečeno na společném zasedání AS FaF UK a AS LF HK dne 8. března 2024.  

• Objem prostředků v programu Cooperatio PharmSci pro rok 2024 zůstane stejný jako 

v předchozím roce. 

• Dne 28. března 2024 byla prostřednictvím Rektorátu UK podána žádost o dotaci 

z Národního plánu obnovy pro projekty Mephared 2 (cca 3,6 mld. Kč) a Biocentrum 

Albertov (cca 3,4 mld. Kč). Nyní probíhá kontrola žádosti, vydání rozhodnutí lze 

očekávat v průběhu května až června 2024.  

 



Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/: 

• Poděkování za 26 přihlášených projektů v rámci soutěží Grantové agentury ČR.  

• V rámci výzvy Ph.D. Infra Operačního programu Jan Amos Komenský bude pořízen 

první přístroj – obrazový cytometr pro vysokokapacitní multifaktorovou analýzu. 

• V pátek 19. dubna 2024 se uskuteční slavnostní zahájení projektu Nové technologie 

pro translační výzkum ve farmaceutických vědách (NETPHARM) za účasti zástupců 

všech spolupracujících institucí, prorektora pro vědeckou a tvůrčí činnost prof. 

Krištoufka a zástupců Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. 

• Dne 5. března 2024 byla schválena žádost o podporu projektu OncoPharm v rámci 

výzvy Mezisektorová spolupráce pro ITI Operačního programu Jan Amos Komenský. 

Projekt získal vysoké bodové hodnocení. I přes krácení rozpočtu v položkách 

neinvestiční laboratorní přístroje a servis a údržba bude realizován v původním 

rozsahu. 

• Od 1. dubna 2024 byl rozšířen tým projektu Zelené dovednosti (Green Deal) 

o 16 pracovníků. Na základě veřejné zakázky byla pořízena chromatografická pumpa. 

• Dne 20. března 2024 byla podána žádost o registraci kurzu „Vzdělávání v základních 

specifikách racionální geriatrické farmakoterapie“ vedoucí k zisku mikrocertifikátu. 

Tento kurz je realizován v rámci projektu Transformace pro VŠ na UK za podpory 

MŠMT a Národního plánu obnovy.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy ani připomínky.  

 

Doc. Kučera /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Akademickému senátu budou na příštím zasedání předloženy následující dokumenty: 

o Přepracovaný návrh akreditačního spisu k připravovanému bakalářskému 

studijnímu programu Léčivé rostliny a nutraceutika.  

▪ Původní žádost o akreditaci byla stažena z důvodu možnosti získat 

podporu v rámci výzvy Green Deal Národního plánu obnovy.  

▪ Byly provedeny pouze drobné úpravy původního dokumentu 

projednávaného AS FaF UK dne 25. října 2023. Navrženou garantkou 

studijního programu je dr. Marcela Šafratová. 

o Návrh podmínek přijímacího řízení ke studiu od akademického roku 2025/2026 

ve studijních programech v českém jazyce. 

• Dne 6. května 2024 od 16:30 se na základě aktivity zástupců studentské komory AS 

FaF UK uskuteční Akademická (čtvrt)hodinka věnovaná. průběžným státním 

zkouškám, zaměřením a diplomovým pracím.  

• Během dnešního či zítřejšího dne budou odeslány upřesňující informace ohledně 

závěrečných státních zkoušek studentům 5. ročníku. 

• Přijímací řízení pro akademický rok 2024/2025 bude organizováno ve stejném režimu 

jako v předchozím roce, tj. se zapojením akademických i technicko-hospodářských 

pracovníků.  



• K datu 1. března 2024 proběhla kontrola postupu do 2. úseku studia (studijní programy 

s jazykem výuky čeština).  

o Počet studentů, kteří nepostoupili do 2. úseku studia po vyhodnocení počtu 

kreditů: 

Studijní program Počet studentů 

Farmacie 31 

Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví  

- prezenční/kombinovaná forma studia 

2/4 

Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví 1 

o Počet studentů, kteří v průběhu 1.  úseku studia sami formálně ukončili 

studium. 

Studijní program Počet studentů 

Farmacie 16 

Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví  

- prezenční/kombinovaná forma studia 

3/5 

Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví 1 

• Novela zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, by měla umožňovat přestup mezi 

studijními programy v rámci téže univerzity. Na základě výzvy Rektorátu UK byla 

odeslána aktualizace stanoviska fakulty z roku 2020 k možným přestupům mezi 

studijními programy v rámci UK. 

 

Doc. Vraníková otevřela diskuzi. 

 

Dr. Vokřál se zeptal, zda jsou známy konkrétní důvody ukončení studia u uvedených studentů, 

kteří nesplnili podmínky pro postup do 2. úseku studia. 

Doc. Kučera a doc. Roh odpověděli, že vzhledem k tomu, že tito studenti nezískali minimální 

počet 12 kreditů, jedná se o celkový problém, nikoli o potíže s konkrétními předměty. Skladba 

předmětů dává velkou šanci tuto hranici překonat. 

Doc. Kučera doplnil informaci, že jeden z návrhů novelizace Studijního a zkušebního řádu 

Univerzity Karlovy pracuje s možností zavedení minimální hranice 12 kreditů pro postup do 

druhého úseku studia a rozdělení 1. ročníku na dva úseky studia pro všechny fakulty UK. Právě 

probíhá analýza, jejíž výsledky by měly být známy v průběhu léta. 

 

Místopředsedkyně Janovcová se dotázala na termín zasedání komise pro zajišťování kvality 

výuky pro studijní program Farmacie. 

Doc. Kučera odpověděl, že ještě není znám, ale v nejbližší době bude stanoven. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Nachtigal /Studijní záležitosti – Anglická výuka, laboratorní diagnostika ve 
zdravotnictví/: 

• Probíhá přijímací řízení do studijních programů Pharmacy a Pharmaceutical Sciences. 

o K dnešnímu dni máme 43, resp. 5 přijatých studentů, kteří si nyní musí zajistit 

vízum. 



o Ještě proběhnou 2 až 3 termíny Scio testů a přijímací zkoušky v Jižní Koreji. 

• Informace z jednání disciplinární komise dne 26. března 2024. 

o Komise jednala ve věci tří studentů, kteří byli přistiženi při porušování pravidel, 

která jsou povinni dodržovat v průběhu konání studijních povinností. Všichni 

byli shledáni vinnými a komisí bylo navrženo podmínečné vyloučení ze studia. 

o Další jednání proběhne začátkem května ve věci zahraničního studenta.  

o Apel na vyučující, aby oznamovali jakékoli porušení pravidel a podvodné 

jednání studentů disciplinární komisi. 

 

Doc. Vraníková otevřela diskuzi. 

 

Doc. Sklenářová se zeptala, jaký je minimální počet studentů pro otevření ročníku studijního 

programu Pharmaceutical Sciences. 

Prof. Nachtigal odpověděl, že jeden student. 

 

Doc. Kučera doplnil poděkování studentským ambasadorům a tutorům, kteří obdrželi 

pozitivní zpětnou vazbu v rámci hodnocení výuky studujícími za zimní semestr. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/:     

• Dne 2. dubna 2024 byly kolegiem děkana schváleny žádosti o podporu ze 

Strategického fondu děkana programu Cooperatio Pharmaceutical Sciences. 

Rozdělení Strategického fondu děkana a hodnocení vědecké činnosti skupin, kateder 

a řešitelů programu Cooperatio PharmSci v roce 2024 bylo rozesláno elektronicky 

a zveřejněno na fakultním intranetu dne 9. dubna 2024. Nárůst podílu kvality oproti 

předchozímu roku z 10 % na 20 %. 

• Ve dnech 4. a 5. dubna 2024 proběhla úspěšně 31. studentská vědecká konference. 

Poděkování vedení fakulty organizátorům, vystupujícím, školitelům i porotcům.  

• Probíhá příprava nové metodiky hodnocení tvůrčí činnosti na UK.  

o V rámci programu Cooperatio PharmSci byla ustanovena pracovní skupina pro 

přípravu sebehodnotící zprávy vědní oblasti (zodpovídá prof. Šimůnek). 

• Děkan fakulty schválil Opatření děkana Garantovaná výše příjmů studentů 

doktorských studijních programů na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové. 

Dokument má nyní k dispozici k připomínkování prorektor pro vědeckou a tvůrčí 

činnost prof. Krištoufek.  

o Uvedené OD stanoví minimální hranici garantovaného měsíčního příjmu 

studentů doktorských studijních programů od 1. července 2024 na 17 000 Kč, 

tj. 15 000 Kč stipendium a 2 000 Kč spoluúčast školitele, která by od ledna 2025 

byla navýšena na částku 3 000 Kč.  

• Byly zveřejněny výsledky grantové soutěže Grantové agentury Univerzity Karlovy. 

o Poděkování za skvělé výsledky (FaF UK 41% úspěšnost, průměrná úspěšnost 

napříč univerzitou 32 %).  

o V tzv. šedé zóně výsledků (projekty, které byly ohodnoceny jako velmi dobré, 

ale nebyly schváleny s ohledem na nedostatek finančních prostředků) se 



umístilo 7 doktorandských projektů. Studentům byl zaslán děkovný e-mail 

a doktorandům z prvního ročníku (3 studenti) bude navíc přiznáno mimořádné 

stipendium. 

• Specifický vysokoškolský výzkum (SVV) všech šest žádostí o podporu projektu FaF UK 

bylo podpořeno. Nicméně celková dotace byla snížena oproti předchozímu roku ze 4,4 

mil. Kč na 3,7 mil. Kč. 

• Byla schválena mimořádná hodnocení studia všech doktorandů v 1. ročníku k datu 

31. března 2024. Do tohoto ročníku nastoupilo v říjnu 2023 26 studentů, z nichž 23 

obdrželo hodnocení A a jeden student obdržel hodnocení B. Dva studenti již studia 

zanechali. 

• Připomínka aktualizace Opatření děkana 3/2024 – Stanovení výše doktorandských 

stipendií.  

o Po úspěšném splnění nejméně tříměsíční zahraniční stáže se od následujícího 

kalendářního měsíce po ukončení stáže zvyšuje doktorandské stipendium 

o 500 Kč měsíčně.  

o Na základě podnětu Mgr. Elišky Maškové bude v případě zahraniční stáže 

v délce trvání nad 3 měsíce za každý další ukončený měsíc této stáže vyplaceno 

stipendium ve výši 500 Kč, a to jednorázově po úspěšném ukončení stáže.  

• Dne 16. dubna 2024 se uskutečnil Kulatý stůl ke studijní úspěšnosti v doktorském 

studiu. 

o Diskuze k očekávané povinnosti navýšení příjmu doktorandů na základě novely 

zákona 111/1998 Sb., o vysokých školách. 

o Navýšení by se mělo týkat všech studentů doktorských studijních programů, 

ne pouze nově nastupujících, a příjem po navýšení by měl činit jeden a půl 

násobek minimální mzdy (lze očekávat 26 000 – 27 000 Kč). 

o Vzhledem k navýšení příjmu stávajících i nově přijatých doktorandů bude pro 

Univerzitu Karlovu toto finanční navýšení představovat zátěž cca 500 mil. Kč. 

o Rektorát UK připravuje návrh na postupné zvyšování stipendií od března 2025. 

o Při přerozdělování financí by mělo být přihlédnuto i ke graduation rate 

(úspěšné absolvování studia během standardní doby studia navýšené o 1 rok).  

 

Doc. Vraníková otevřela diskuzi. 

 

Doc. Sklenářová navázala na téma diskuze v rámci zmíněného Kulatého stolu a dotázala se na 

bližší informace ke kombinované formě doktorského studia, důvody pro její upřednostnění 

před prezenční formou, a zároveň, zda se mohou lišit podmínky přijímacího řízení.  

Prof. Štaud odpověděl, že možnost kombinované formy studia začala být zmiňována 

v souvislosti s očekávaným povinným navyšováním příjmu doktorandů, ale u některých oborů 

vč. farmaceutických věd nepovažuje kombinovanou formu doktorského studia za 

realizovatelnou. Nicméně obecně důvodem může být skutečnost, že se doba (doktorského) 

studia nezapočítává do odpracované doby pro vznik nároku na starobní důchod, takže 

kombinovaná forma studia souběžně se zaměstnáním může být v některých případech 

východiskem. Na konkrétní dotaz, co je pro studenty výhodnější stran odvodů na zdravotní 

a sociální pojištění a odchodu do důchodu, však neznal odpověď ani prorektor pro vědeckou 

a tvůrčí činnost prof. Krištoufek. Cílem napříč UK má být podle prof. Krištoufka výběr kvalitních 



studentů, kteří budou schopni ve standardní době studia navýšené o 1 rok úspěšně 

absolvovat. 

Doc. Roh doplnil, že diskuzí na téma kombinované formy doktorského studia proběhla celá 

řada. Pracují s ní významně lékařské fakulty, které využívají, že mají doktorandi příjmy 

z nemocnic. Zároveň přidal informaci, že Univerzita Karlova plánuje plošné zvýšení minimální 

hranice doktorandského stipendia na 12 500 Kč. 

 

Doc. Vraníková vznesla podnět, zda by mohly být dostupné formuláře k projektům Grantové 

agentury UK i v anglickém jazyce vzhledem k narůstajícímu počtu anglicky mluvících studentů 

doktorského studia. 

Prof. Štaud podnět kvitoval a doplnil, že zahraničních doktorandů je nyní již více než 30 % 

z celkového počtu. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Organizační změny na oddělení vnějších a mezinárodních vztahů (OVMV) platné  

od 1. dubna 2024. 

o Agenda mezinárodních grantů a projektů (4EU+, Erasmus+ aj.) přešla pod 

Oddělení grantové podpory a strategického rozvoje (GRO). Agenda 

mezinárodních vztahů (meziuniverzitní dohody, nabídky pobytů na 

zahraničních pracovištích apod.) zůstává na OVMV. Zodpovědnou osobou je 

nadále Ing. Kateřina Duspivová, kancelář a telefonní číslo zůstávají beze změny. 

o Agendu zahraničních příjezdů a výjezdů (zahraniční cestovní příkazy, cestovní 

pojištění, vyúčtování zahraničních cest) má nově v kompetenci paní Ivana 

Dvořáková. 

o Kancelář OVMV (Ing. Zuzana Toufarová, Ivana Dvořáková) byla přesunuta z 1. 

patra do 2. patra děkanátu, vč. telefonní linky 495 067 350. 

• Poděkování za realizaci akce Den Zentivy vč. zajímavé přednášky prof. Bohumíra 

Janského Amazonka: 23 let od objevu pramenů.   

• Den otevřených dveří plánovaný na 20. listopadu 2024 byl z důvodu kolize s termínem 

veletrhu Gaudeamus Brno přesunut na 27. listopadu 2024.  

• Poděkování Spolku českých studentů farmacie za připravovanou prezentaci fakulty na 

Majálesu. 

• V sobotu 13. dubna 2024 se uskutečnily první zlaté promoce Farmaceutické fakulty 

v Hradci Králové. Poděkování za organizaci. 

• Zahrada léčivých rostlin zahájila 1. dubna 2024 sezonu (propagace na fakultních 

webových stránkách, na Facebooku a ve zpravodaji Radnice, vedoucí ZLR 

Ing. Chlebková vystoupila ve vysílání Českého rozhlasu aj.). Víkendové komentované 

prohlídky budou opět zajištěny studenty fakulty. 

• Poděkování za využití jiných možností než pouze jazykových kurzů v rámci 

zaměstnaneckých mobilit programu Erasmus+. Opětovný apel na využívání tohoto 

benefitu akademickými i technicko-hospodářskými pracovníky. 

 

Doc. Vraníková otevřela diskuzi. 



 

Dr. Kudláčková poděkovala OVMV za přípravu plakátů pro Univerzitu třetího věku.  

 

prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Mephared 2 

o Vzhledem k postupující stavbě projektu Mephared 2 bude po delší dobu 

komplikovanější vstup do budovy Mephared 1. 

o Probíhají přípravy veřejné zakázky na pořízení vybavení, která by měla být 

vyhlášena na podzim 2024. Se zástupci jednotlivých pracovišť bude 

zkontrolován seznam potřebného vestavěného i volně stojícího laboratorního 

vybavení a nelaboratorního vestavěného vybavení. 

• Opakující se problém s nadměrnou velikostí uživatelských profilů na počítačích 

v seminárních místnostech, posluchárnách a zasedacích místnostech. 

o Pevné disky v těchto počítačích nemají dostatečnou kapacitu pro to, aby si 

vyučující ukládali na plochu objemné soubory, využívali OneDrive s omylem 

zapnutou synchronizací a používali tyto počítače pro jiné činnosti. 

o Doporučení vyučujícím využívat pro ukládání souborů disk Q: a uložiště 

OneDrive (bez automatické synchronizace v seminárních místnostech 

a posluchárnách). Plochy a disky C: tří největších profilů jsou odmazávány. 

Zároveň budou na nejkritičtějších místech nasazeny disky s větší kapacitou.  

o Podrobné informace rozeslal 15. dubna 2024 Ing. Rudišar zaměstnancům 

a doktorandům e-mailem. 

 

Doc. Vraníková otevřela diskuzi.  

 

Doc. Vraníková předala podnět k požadavkům zadaným prostřednictvím ServiceDesk IPTO. 

Požádala, aby byla pracovníky investičního a provozně-technického oddělení dodržována 

žádost o předchozí telefonickou či e-mailovou domluvu na termínu řešení požadavku.  

Prof. Zimčík odpověděl, že tento podnět předá. 

 

Dr. Kudláčková sdělila, že kontrola bezbariérovosti budov fakulty z Centra Karolinum proběhla 

úspěšně. Poděkovala Mgr. Szakošové a Ing. Chlebkové za zajištění prohlídky objektů Zámostí 

a Zahrady léčivých rostlin. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Doc. Roh za Ing. Vlčkovou /tajemnice fakulty/: 

• Dne 22. března 2024 byla podepsána smlouva s Národním památkovým ústavem 

o spolupráci při provozování expozice Českého farmaceutického muzea v Kuksu. 

Jediná neobnovená smlouva se týká prostoru barokní lékárny, který je součástí našeho 

prohlídkového okruhu. Přístup je Národním památkovým ústavem umožněn pouze na 

základě ústní dohody. 

• Do Opatření děkana 5/2024 byla doplněna nově vytvořená Komise pro České 

farmaceutické muzeum.  

 



Doc. Vraníková otevřela diskuzi. 

 

Dr. Kudláčková se dotázala, zda jsou již známy položky v ukazateli F. 

Ing. Vlčková odpověděla, že v Rozpisu příspěvků a dotací na UK pro rok 2024 nebyly uvedeny.  

Doc. Roh doplnil, že v průběhu roku by měla Univerzita Karlova obdržet příspěvek 

Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy ve výši 150 mil. Kč na základě připravovaného 

sjednocení výše mezd napříč univerzitou. Z této částky lze očekávat podíl pro FaF UK ve výši 

4 mil. Kč, který částečně pokryje náklady spojené se zavedením jednotných mezd. 

 

Doc. Vraníková následně požádala o zodpovězení dotazů vznesených senátory AS FaF UK, 

které byly předem zaslány vedení fakulty. 

• Zajímalo by mě, jestli by šla nějak upřesnit informace, kterou už zmiňoval prof. Štaud 

ohledně podpory post-doků z Fondu děkana. Jedná se o post-doky, kteří nastupují do 

projektu NETPHARM, kteří by na tuto podporu nově neměli mít nárok. Chápu to tam, 

kde má post-dok úvazek 0,8 (finance jsou tam vyšší). Pokud by šlo o dělené úvazky 

a byla by to kombinace 0,4 NETPHARM + 0,4 jiné finance – mohl by mít 0,1 z fondu 

děkana? Je nastavený nějaký minimální limit úvazku na NETPHARM, který podporu 

z Fondu děkana vylučuje? 

o Prof. Štaud a doc. Roh vysvětlili, že podpora postdoktorandů v rámci 

probíhajících i případných budoucích projektů Operačního programu Jan Amos 

Komenský (nyní např. Bipole, OncoPharm a NETPHARM) ze Strategického 

fondu děkana programu Cooperatio PharmSci ve výši 25 % není 

financovatelná. Vedení fakulty po zvážení všech variant řešení dospělo ke 

konsenzu v podobě podpory žádostí ve výši 25 % z vlastního vkladu skupiny či 

školitele. Konkrétně při úvazku na projektu NETPHARM v rozsahu 0,8 FTE bude 

moci být zbývající část úvazku 0,2 financována z části 0,15 danou skupinou 

a 0,05 ze strategického fondu děkana programu Cooperatio PharmSci.  

• V návaznosti na školení o měkkých cílech – neplánuje fakulta uspořádat také nějaké 

školení první pomoci? Myslím, že častěji se nám může stát, že budeme muset vyřešit 

zdravotní indispozici (a občas také řešíme). Tuším, že to i vyučujeme studenty, ale jako 

zaměstnanci už jsme školení neměli hodně let. 

o Doc. Roh poděkoval za podnět a uvedl, že cílené školení první pomoci probíhá 

u pracovníků studijního a vědeckého oddělení z důvodu organizace promocí. 

Vedení fakulty požádá Centrum celoživotního vzdělávání UK o rozšíření 

nabídky právě o tuto tematiku. Školení Bezpečnost – měkké cíle bylo fakultě 

nabídnuto Policií ČR proaktivně.  

 

Dr. Hradiská Breiterová se dále zeptala, zda bude podpora ze Strategického fondu děkana 

zaměstnancům vracejícím se z mateřské či rodičovské dovolené podmíněna prezentací na 

postgraduální a postdoktorandské konferenci.  

Doc. Roh odpověděl, že tato podmínka byla spojena jednoznačně s podporou minigrantů. 

Prof. Štaud doplnil, že návraty z mateřské a rodičovské dovolené jsou vedením fakulty 

podporovány, takže od letošního roku bude podpora přiznána automaticky bez nutnosti 

podání žádosti všem zaměstnancům vracejícím se z mateřské či rodičovské dovolené. 

 



Doc. Červený předal podnět týkající se využití sociálního fondu. Předpis Pravidla hospodaření 

Univerzity Karlovy, který je nadřazený OD č. 8/2021 Pravidla pro tvorbu a použití sociálního 

fondu, stanovuje podmínky, za kterých má zaměstnanec nárok na příspěvek na penzijní 

připojištění, doplňkové penzijní spoření se státním příspěvkem, dlouhodobý investiční 

produkt nebo soukromé životní pojištění. Konkrétně v čl. 21 bod 4 písm. a) je uvedeno trvání 

pracovního poměru alespoň 5 let a výši pracovního úvazku 1,0. Ekonomická komise AS FaF UK 

tyto podmínky považuje za diskriminační s ohledem mj. na zaměstnance vracející se po 

mateřské či rodičovské dovolené. Vzhledem k tomu, že čl. 21 bod 5 uvádí, že Opatřením 

děkana je možné vyplácet příspěvky i dalším zaměstnancům zařazeným do dané součásti UK, 

by rád otevřel diskuzi na téma změny, resp. zmírnění podmínek pro vyplácení těchto 

příspěvků. 

Doc. Roh uvedl, že tuto problematiku řeší dva nadřazené předpisy (Pravidla hospodaření 

Univerzity Karlovy a OR 30/2018) a skutečně by mělo být umožněno zmírnění těchto 

podmínek na jednotlivých součástech UK podle jejich preferencí. 

Ing. Vlčková připojila informaci z porady tajemníků, kde proběhla na toto téma diskuze 

a kvestor Univerzity Karlovy Mgr. Maňásek uvedl, že považuje za nejvhodnější možnost 

snížení kritérií na dobu trvání pracovního úvazku 3 roky a výši úvazku nad 0,5. 

Doc. Roh uvedl, že zmírnění kritérií ve smyslu doby trvání pracovního poměru i snížení výše 

úvazku z důvodu spravedlivosti bude zapracováno.  

Do diskuze k možnostem čerpání příspěvků ze sociálního fondu se dále zapojili Ing. Vlčková, 

dr. Doseděl, doc. Roh, doc. Vraníková a dr. Jirkovský. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty.  

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Dr. Kudláčková přednesla podklady ze zasedání AS UK a některých komisí AS UK. 

• Zasedání AS UK dne 22. března 2024: 

o V reakci na události ze dne 21. prosince 2024 (střelba na FF UK) zorganizovala 

Univerzita Karlova čtyři akce, kde mj. poděkovala všem, kdo pomáhali. Zároveň 

je třeba počítat s případnými žádostmi o psychosociální pomoc i v budoucnu. 

21. března 2024 proběhlo jednání s velkými dárci. 

o UK obdržela vyjádření o vypořádání připomínek k zákonu č. 130/2022 Sb., 

o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací z veřejných 

prostředků. UK měla pouze malý časový prostor pro vyjádření. 

o Bylo naplánováno setkání se zástupci Ministerstva školství, mládeže 

a tělovýchovy ohledně úprav ukazatele K a úpravy podmínek ukazatele F. 

o Dne 4. března 2024 se uskutečnilo jednání ohledně otázky tzv. migračního 

mixu. Je snaha rozprostřít studenty do bezpečných zemí. 

o Proběhlo jednání s fakultami o Evropském fondu pro regionální rozvoj. Školení 

typu podpora bezpečnosti budou z tohoto fondu moci být hrazena. 



o Dne 24. června 2024 pořádá Univerzita Karlova Zahradní slavnost. 

o Bude se konat Kulatý stůl na téma bezpečnost na UK v gesci člena kolegia 

rektorky UK Mgr. Otomara Slámy. 

o Pracovní komise Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy se zabývala 

otázkou právního výkladu vnášení zbraní na akademickou půdu. UK zatím 

nemá jasný pokyn, jak dále postupovat. 

o Jednotný vnitřní mzdový předpis a mzdová koheze:  

▪ Paní rektorka uvedla, že při formování dokumentu nebyly známy 

podmínky ohledně ukazatele F, a dále, že je třeba oddělit debatu 

ohledně jednotlivých tarifů a peněz na kohezi. Je nutné dohodnout se 

napříč univerzitou. Mnoho fakult tvoří mzdy z jiných zdrojů, např. 

z poplatků zahraničních studentů. Musí být nastaveny změny uvnitř 

fakult, pracovat s výší úvazků apod.  

▪ Na základě bohaté diskuze byla zformulována usnesení konstatující mj., 

že silný tlak Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy na velmi 

rychlé zavedení jednotných mzdových předpisů na veřejných vysokých 

školách bez zajištění dostatečných prostředků pro již tak hluboce 

podfinancované vysoké školy ze strany samotného MŠMT destabilizuje 

a ohrožuje veřejné vysoké školy. 

o Ombudsmanka UK dr. Kateřina Šámalová představila Závěrečnou zprávu 

z oblasti výkonu činností univerzitní ombudsmanky a tzv. kontaktních osob na 

fakultách UK za rok 2023. Z této zprávy vyplývá Metodika šetření podnětů 

nevhodného chování, jejímž cílem je „zprůhlednit“ postupy a principy šetření 

podnětů, které přicházejí k řešení. Tuto metodiku mají k dispozici kontaktní 

osoby ombudsmanky na fakultách. 

o Informace z Rady vysokých škol: 

▪ Financování vysokých škol se má řešit nejen s MŠMT, ale i s dalšími 

ministerstvy. 

▪ Otázka změny koncesionářských poplatků, které by neměly být hrazeny 

podle přijímačů, ale podle hlavy (pro UK výhodnější), zatím však tato 

výjimka nebyla schválena. 

▪ Studentská část RVŠ připravuje příručku pro akademické senátory. 

▪ Informace následně doplnil zástupce FaF UK v Radě vysokých škol doc. 

Červený. Uvedl, že předsednictvo RVŠ považuje za nezbytné bojovat za 

vysoké školství a jeho financování a tvořit strategickou komunikaci 

o významu vysokých škol. Zároveň je však třeba sdílet informace 

i směrem dovnitř, protože nízká institucionální podpora se týká všech 

fakult.  

• Studijní komise AS UK: 

o Probíhá příprava na změny, které nastanou v souvislosti s elektronickými 

diplomy.  

• Legislativní komise AS UK: 

o Poskytovala konzultace ohledně novely předpisů všem fakultám. 

• Sociální komise AS UK: 

o Připravuje úpravu stipendijního řádu a úpravu ubytovacích stipendií. 



• Komise pro třetí roli AS UK: 

o Prorektor pro vnější vztahy UK (doc. Vlach) předložil informace z Didaktikonu, 

jeho služby využilo 1200 učitelů, 3500 studentů středních škol a 1700 žáků 

základních škol. doc. Vlach vyzval k vytvoření nové expozice, která by měla být 

dotována z MŠMT. Zároveň se očekává podepsání smlouvy s Českou 

spořitelnou ohledně nadace tzv. Elixír do škol, opět na expozice z Didaktikonu. 

o Udržitelné vydání č. 1/2024 časopisu Forum, jehož výroba byla výrazně dražší, 

jelikož se jedná o ekologicky tištěný speciál. 

o Veletrhy uchazečů, pochvala za úspěšný průběh, 92 % fakult využívalo 

jednotného vizuálního stylu. 

o Uchazečské webové stránky by měly být sjednoceny, směrovány na jeden 

portál a měly by podchytit všechny cílové skupiny (univerzitu třetího věku, 

celoživotní vzdělávání aj.). Poslední odkaz by měl vždy vést uchazeče na 

přihlášku. 

o S momentálně využívaným systémem Document Globe (DG Client), který 

slouží pro tvorbu a správu webů Univerzity Karlovy, není UK spokojena. Komise 

pro třetí roli tedy podporuje usnesení komise pro komunikaci a PR univerzity 

(KAPR) a vyzývá vedení UK ke zvážení využití jiného nástroje než DG Client. Dále 

doporučuje, aby se zajištěním technického chodu webu zabývala komise pro IT 

AS UK. 

o Školení pro sociální bezpečí Karlovy a Masarykovy univerzity: 

▪ Probíhá příprava kurzů, definovány typy nevhodného chování, návody, 

jak postupovat, když je např. někdo nařčen z nevhodného chování. 

▪ Výstupem by měly být dva e-kurzy (pro akademické i neakademické 

pracovníky). Kurzy by měly být fakultám k dispozici v akademickém 

roce 2024/2025. 

▪ Dr. Jirkovský doplnil, že za FaF UK se na přípravě podílí doc. Pourová. 

 

Dr. Jirkovský sdělil informace ze zasedání petiční komise, komise pro informační technologie 

a komise pro vědu AS UK. 

• Petiční komise AS UK: 

o Přijala usnesení k přijímacímu řízení na 3. lékařské fakultě UK ohledně podnětu 

k nepřezkoumatelnosti ústní části přijímacího řízení, nedostatečného 

zveřejnění podmínek přijetí ke studiu a zveřejňování rámcového obsahu 

přijímací zkoušky či opakování otázek. 3. LF UK komise doporučila více zpřesnit 

podmínky přijímacího řízení. 

o Nyní se jedná per rollam o podnětu k rigoróznímu řízení na Katolické teologické 

fakultě. 

• Komise pro informační technologie AS UK: 

o Řešen podnět k funkcionalitě ročního hodnocení pro studenty, kteří nastoupili 

v průběhu letního semestru. V SIS není možné založit hodnocení jen pro 

skupinu studentů. Řešením je založení mimořádného hodnocení. 

o Podnět k šifrování materiálů interní povahy. Doposud nebylo definováno, co 

by mělo do této kategorie spadat a jak zabezpečení vyřešit. Bude tedy řešeno 

i na následujícím zasedání komise. 



o Stále je možné zasílat doporučení, kterými tématy by se měla komise zabývat. 

• Komise pro vědu AS UK: 

o Prorektor pro vědeckou a tvůrčí činnost UK prof. Krištoufek představil aktuální 

stav a výhled průběhu pětiletého hodnocení tvůrčí činnosti na UK za roky 2019 

až 2023. 

o Byly představeny materiály k HR Excellence in Research (HR Award). 

o Domluva dalšího postupu při připomínkování materiálu Návrh dalších úprav 

v habilitačním a jmenovacím řízení na UK. 

 

Doc. Vraníková otevřela diskuzi. 
 
Doc. Roh doplnil informace k úpravě v habilitačních a jmenovacích řízeních na UK. Vedení FaF 

UK se pokusí společně s lékařskými fakultami stanovit jednotná minimální kritéria společná 

pro lékařské a farmaceutické obory. Zároveň by se tak mohlo podařit sjednotit kritéria 

jednotlivých lékařských fakult. 
 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 

 

5. Podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních programech II na FaF 

UK pro akademický rok 2024/2025 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a sdělil, že neobdržel žádné připomínky ani ze strany 

senátorů AS FaF UK, ani ze strany Rektorátu UK, kterému byl návrh též předložen.  

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 21-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních 

programech II na FaF UK a s uvedeným návrhem podmínek přijímacího řízení pro akademický 

rok 2024/2025 souhlasí. 

 

 

6. Návrh rozdělení institucionálních prostředků přidělených FaF UK na program Cooperatio 

PharmSci pro rok 2024 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a sdělil, že základní dělení probíhá dle dlouhodobě 

používané metodiky. Za nejdůležitější považuje formální dělení na strategické priority („fond 

děkana“) a prostředky, které jsou určeny přímo do vědních oborů (Pharmacy a Pharmacology 

and Toxicology). Podíl na vědecké činnosti fakulty oboru Pharmacology and Toxikology činí 

18 %, čemuž odpovídá i rozdělení prostředků (Pharmacy 82 % a Pharmacology and Toxicology 

18 %). Doplňkové režijní náklady jsou ve výši 20 %. Dělení strategického fondu děkana probíhá 



za účelem např. podpory návratu zaměstnanců z mateřské či rodičovské dovolené, podpory 

projektů Primus či nových pracovníků aj. 

 

Doc. Vraníková uvedla, že Ekonomická komise AS FaF UK nevznesla žádné připomínky, což 

potvrdil i její předseda doc. Červený. Následně otevřela diskuzi a požádala o odpověď na dotaz 

vznesený senátory AS FaF UK. 

• Jak se v rámci započítávání obhájených Ph.D. studentů bere v potaz extra 6 měsíců, 

které studenti získali na studium kvůli covidu? Na stipendia a odměny za úspěšné 

ukončení studia byla teď hranice 5,5 roku, je to stejné i pro rozdělování 

institucionálních prostředků Cooperatio? 

o Doc. Roh odpověděl, že ukončení doktorského studia do 5,5 let (standardní 

doba studia + 1 rok + 6 měsíců) je hodnoceno 1 bodem, ostatní 0,5 bodu. Je to 

tedy zohledněno. 

Doc. Vraníková ještě doplnila dotaz, jak dlouho bude ještě tato výjimka v podobě 6 měsíců 

platit. Prof. Štaud uvedl, že platí pouze pro ty studenty, jejichž řádné studium probíhalo 

v období 3/2020–9/2020. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 21-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát projednal a schvaluje předložený návrh rozdělení institucionálních 

prostředků přidělených na program Cooperatio PharmSci pro rok 2024. 

 

7. Různé  

Místopředsedkyně AS FaF UK doc. Vraníková požádala o schválení zápisu z 3. (mimořádného) 

zasedání AS konaného dne 8. 3. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici 

k připomínkování a obdrželi jej s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování o zápisu z 3. zasedání: 20-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 3. (mimořádného) zasedání AS konaného dne 8. 3. 2024. 

 

Dále místopředsedkyně AS FaF UK doc. Vraníková požádala o schválení zápisu z 4. zasedání 

AS konaného dne 20. 3. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování 

a obdrželi jej s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování o zápisu z 4. zasedání: 20-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 4. zasedání AS konaného dne 20. 3. 2024. 

 



Senátor Petr Čech reagoval na informace k nové cestě na kampus Mephared 1. V plánech je 

vyznačený přechod pro chodce v místě, kde ale reálně není. Dotázal se, zda tedy bude tento 

přechod zřízen, či se jedná o chybnou informaci v plánku. 

Prof. Zimčík odpověděl, že s ohledem na provoz nebude muset být tento přechod realizován. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Místopředsedkyně AS FaF UK doc. Vraníková poděkovala všem přítomným za účast a ukončila 

zasedání senátu v 16:11 h.  

 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřily: doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D., Hana Janovcová 

 

V Hradci Králové dne 12. 5. 2024. 

 

 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 5. zasedání konaném dne 17. dubna 2024 

 

Usnesení 5-1: AS FaF UK schválil program 5. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 5-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 5-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 5-4: AS FaF UK projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium 

v doktorských studijních programech II na FaF UK a s uvedeným 

návrhem podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2024/2025 

souhlasí.  

Usnesení 5-5: AS FaF UK projednal a schvaluje předložený návrh rozdělení 

institucionálních prostředků přidělených na program Cooperatio 

PharmSci pro rok 2024. 

Usnesení 5-6: AS FaF UK schválil zápis z 3. (mimořádného) zasedání AS konaného dne 

8. 3. 2024. 

Usnesení 5-7: AS FaF UK schválil zápis ze 4. zasedání AS konaného dne 20. 3. 2024. 

Usnesení 5-8: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Zapsala:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

Ověřila:  Hana Janovcová 


